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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 80 (alm. del) stillet af 
Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg den 16. december 2005.

Spørgsmål 80
"Er ministeren enig i, at det definerede døgnforbrug af medicin (DDD) ikke 
umiddelbart er anvendeligt i miljømæssigt sammenhæng, og at vægtforbru-
get giver et bedre billede af miljøpåvirkningen?"

Svar
Vejle Amt har i deres kortlægning af medicinforbruget i oplandet til Vejle 
Fjord konkluderet, at Lægemiddelstyrelsens statistikker for opgørelse af 
lægemiddelforbruget opgjort i DDD ikke er umiddelbart anvendelige i miljø-
mæssig sammenhæng. Amtet peger på, at man i en indledende vurdering 
er interesseret i, hvor store mængder i vægt miljøet potentielt tilføres af 
hvert enkelt lægemiddel.

Miljøstyrelsen er enig i, at oplysninger direkte om vægtforbruget af et læge-
middel kan være nyttige. Det udelukker dog ikke, at en vurdering af miljøpå-
virkningen også kan ske med udgangspunkt i bl.a. DDD. I så fald må der 
anvendes en omsætningsfaktor fra WHO for at komme til en mængde i 
vægtenhed. En usikkerhedsfaktor er i den forbindelse bl.a. styrken af læ-
gemidlet. Jo flere antagelser der indgår, jo større bliver usikkerheden på 
resultatet.
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